
ی تبارک   »امام خمینی«)ره(:  غدیر خم ، عیدی است که مال مستضعفان است، عید محرومان است، عید مظلومان جهان است،عیدی است که خدا
و تعالی به وسیله رسول اکرم صلی الله علیه و آله برای اجرای مقاصد الهی و ادامه تبلیغات و ادامه راه انبیا، حضرت امیر علیه السلام را منصوب فرمودند.
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 چـرا » ساپينتو « 
 برای استقــــــــلال 

هـزينه بر است ؟
       جناب آقای مهندس محمدرضا رضایی

  با خبر شدیم قلب مهربان و رئوف پدر گرامی تان در تپش دیدارِ حق به تعظیم ایستاد و به ملکوت اعلی پیوست، این ضایعه جانگداز و اسفبار را تسلیت عرض 
نموده و از درگاه حضرت حق برای حضرتعالی و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی و برای شادی روح پدر آسمانی غفران واسعه الهی مسئلت می نماییم.

خانواده شهید مهدی تیموری

12 دقیقه 800 میلیون تومان ؛

شروط »حسن یزدانی« برای قرارداد 

با »صنایع مازندران«؛ خودم باشم 

مربی ام هم بیاید !
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ن ذره ب�ی

بویـــژه  شـــهدا  خاطـــره  و  یـــاد  هـــوادار   دنیـــای 
»رســـتم زمانـــی«  که پـــدرِ بزرگـــوارش حـــاج »محمدرضا 
زمانـــی« به فرزند شـــهیدش پیوســـت را گرامـــی می دارد

خبر
خبر اول

اموال کشف شده چیست؟

اعلامجزئیاتبیشترازدستگیری
متهمانجدیدسرقتبانکملی

ایسنا- صبح روز دوشنبه شانزدهم خرداد ماه بود که 
خبرهای از سرقت از صندوق های امانات شعبه دانشگاه 
بانک ملی در تهران منتشر شد، اخباری که عصر همان 
روز به تایید پلیس نیز رسید و مشخص شد که تعدادی 
از سارقان با سوءاستفاده از خلاهای امنیتی موجود در 
این شعبه از بانک و در ایام تعطیلی وارد این شعبه شده 
و اقدام به سرقت از صندوق های امانت بانک کرده اند. 
چند روز بعد در عملیاتی ویژه تعدادی از این سارقان 
دستگیر شدند و خبر این دستگیری صبح روز جمعه، 20 

خرداد ماه منتشر شد.
حالا در تازه ترین خبرها سردار »حسین رحیمی« -فرمانده 
انتظامی تهران بزرگ- از بازداشت چند متهم جدید در 
این پرونده خبر داده است. او در حاشیه اجرای طرح 
از  کاشف پلیس آگاهی گفت: »سه نفر مجرم جدید 
سارقان بانک ملی دستگیر شدند که هشت میلیارد از 
اموال مردم از آن ها توقیف شده است. این افراد اموال 
مسروقه را قبل از متواری شدن به بستگان و دوستان 

خود داده بودند.«
-رئیس  گودرزی«  ولی پور  »علی  سرهنگ  همچنین 
پلیس آگاهی پایتخت- جزئیاتی بیشتر از  دستگیری 
این افراد را شرح داد و گفت: در پرونده بانک ملی تمام 
سارقین دستگیر شده اند و افرادی که به تازگی دستگیر 
شده اند، افرادی هستند که مقادیری از اموال سرقت شده 
توسط سارقینی که به ترکیه رفتند را نگه داری می کردند. 
تعدادی از این افراد شناسایی شدند و تعدادی نیز درحال 
شناسایی هستند. این اموال نامشروع و مسروقه است و 
توقیف می شود. در دور روز گذشته هشت میلیاردتومان 
از این اموال توقیف شده و در تلاش هستیم تا بتوانیم 
تا ریال آخر این اموال که مال مردم است را کشف کنیم.
وی ادامه داد: اموالی نیز که از قبل کشف شده اند با 
هماهنگی قضایی در حال تحویل به مردم است. بخش 
عمده ای از این اموال که معارضی نداشته و مستند بوده 
آن  تا بسته شدن کامل  پرونده  این  و  تحویل داده شده 

دنبال می شود تا حقی از مردم تضییع نشود.
رییس پلیس آگاهی پایتخت با اشاره به وضعیت دو 
سارق پرونده که در یکی از کشورهای همسایه حضور 
دارند اظهار کرد: سارقانی که در ترکیه حضور دارند نیز 
دو نفر هستند و هماهنگی های لازم برای دستگیری و 
انتقال آن ها به داخل کشور با پلیس بین الملل و کشور 
ترکیه انجام شده است. این قول به ما داده شده که این 
افراد در اسرع وقت مسترد شوند اما این اتفاق هنوز رخ 
نداده است. پلیس و قوه قضاییه همچنان پیگیر این 

موضوع هستند تا پرونده تکمیل شود.
همچنین رئیس اداره ۱۷ پلیس آگاهی تهران بزرگ نیز 
با بیان اینکه سه نفر متهم اصلی و دو نفر نیز به دلیل 
همکاری با این افراد دستگیر شده اند، به ایسنا گفت: در 
ارتباط با این  مجموع پنج نفر در روزهای اخیر و در 
پرونده بازداشت شده اند. یکی از سارقان اصلی که هنوز 
از سرقت مسافرتی  دارد، پس  ترکیه حضور  در کشور 
۲۴ ساعته به فیروزکوه در شمال کشور داشته و حدس 
پلیس این بوده که فرد انبار خود را منتقل کرده است. 
با کمک منابع و مخبرینی که پلیس با آن ها همکاری 
داشته است، مشخص شد که مقداری از اموال سرقتی 
در اختیار یکی از دوستان و بستگان سارق است. اموال 
سرقتی در چند مرحله دست به دست شده و نهایتا پنج 
نفر از مظنونین دستگیر شدند و  شب گذشته یکی از 

آن ها اعتراف کرده است.
او اضافه کرد: در جریان کشفیات پلیس ۹۶ سکه تمام 
و ۵۸۱ ربع سکه کشف شد که ارزش آن ها به هشت 
میلیارد تومان می رسید. همچنین یک آپارتمان درشمال 
کشور توقیف شد و یک خودروی النترا که با پول سکه 
و ارزها خریداری شده بود کشف شد. تحقیقات پلیس 

درباره این پرونده همچنان ادامه دارد.  

»آموزش و پرورش« از مهمترین نهادهای اجتماعی 
نهادهای  سایر  فعالیت  کیفیت  واقع،  در  است. 
عملکرد  چگونگی  به  زیادی  اندازه  تا  اجتماعی 

آموزش و پرورش بستگی دارد. 
کیفیت در حال حاضر یکی از محورهای اصلی همه 
مباحث آموزشی است و ارتقای آن مهمترین وظیفه 
وزارت آموزش و پرورش است. امروزه و در قرن 21 
توجه جدی به امر مهم آموزش و پرورش از اهداف 
كليدی و مهم دولت ها محسوب مي شود. خصوصاً 
كمبود  به  توجه  با  دانش آموزان  كمی  افزايش 
امكانات و منابع، كيفيت بخشی به امور آموزشی و 
پرورشی را در اولويت اول برنامه ها قرار داده است. 
به طوری كه علمای تعليم و تربيت معتقدند كه 
پايه های  مهمترين  از  مناسب  يادگيری  محيط 
كيفيت بخشی محسوب می شود و محيط يادگيری 
مناسب در گروی فضای فيزيكی، روانی و اجتماعی 
انسانی ست،  با مناسبات  توأم  در مدرسه  مطلوب 
انسانی  و  باز، خلاق  گاه فضای مدرسه  يعنی هر 
عميق  و  بخش  لذت  مداوم،  يادگيری  باشد 
در  مدرسه  امور  به  كيفيت بخشی  در  بود.  خواهد 
الگوی  بازسازی  به  بايد  پرورشی  و  آموزشی  ابعاد 
برای  لازم  آموزش های  و  مدرسه ای  درون  روابط 
توانمندسازی دانش آموزان توجه جدی نمود تا با 
كمك الگوی مناسب كيفيت بخشی دانش آموزان 
متدين  و  پژوهشگر  رهبر،  توانمند، مستقل، خود 

تربيت كرد.
است  بعد  چهار  شامل  آموزشی  کیفیت  مفهوم 
از  فعالیت های مدرسه  و  کارکردها  از:  عبارتند  که 
دانش آموزان؛  یادگیری  دهی-  یاد  فرایند  قبیل 
معلمان و دست اندرکاران آموزشی؛ دانش آموزان و 
مخاطبین؛ امکانات و تجهیزات آموزشی. همچنین 
مشكلات اساسی آموزش و پرورش را می توان در 
دو گروه كلی، مشكلات بیرونی و مشكلات درونی 
نظام  بیرونی  مشکلات  جمله  از  كرد.  طبقه بندی 
آموزشی می توان به متكی بودن هزینه های تعلیم 
و تربیت به دولت و افزایش سطح توقعات مردم 
دستمزد  و  حقوق  بودن  پایین  آن،  مطالبه  برای 
معلمان، كمبود منابع مالی برای ساخت، تجهیز و 
اداره مدارس و پیچیدگی روش های جلب مشاركت 

مردم در امور تعلیم و تربیت اشاره کرد.
همچنین در طبقه مشکلات درونی نظام آموزشی 
فعلی  روش های  همچون  مواردی  به  می توان 
گزینش، جذب، تربیت و نگه داشتن نیروی انسانی 
شاغل در آموزش و پرورش، ناكارآمدی نظام انتخاب 
ادارات آموزش و پرورش  مدیران به ویژه در سطح 
عدم پویایی  منطقه ای،  و  استانی  ستادی،  از  اعم 
كنترل،  نظام  ناكارآمدی  آموزشگاه ها،  مدیریت  در 
برنامه های  بودن  كم اثربخش  ارزشیابی،  و  نظارت 
معلمان  علمی  سواد  بودن  پایین  موجود،  درسی 
و عدم انگیزه و علاقه آن ها برای تدریس فعال در 
كلاس های درس، نبودن عشق به آموختن، محبت 
مدیریت  كادر  بین  صمیمی  و  انسانی  روابط  و 

مدارس، معلمان و دانش آموزان اشاره کرد.
راهکارهایی همچون: تجهیز مدارس و مکان های 
از  متنوع  تجهیزات  و  امکانات  به  آموزشی 
تجهیزات  و  آموزشی  نوین  فناوری های  جمله 
آموزش،  امکانات  کردن  فراهم  آزمایشگاهی؛ 
مشاوره و راهنمایی معلمان و تدوین سیاست های 
تراکم  رساندن  حداقل  به  آنان؛  ترقی  و  پیشرفت 
کلاسی در مدارس علی الخصوص پایه های ابتدایی؛ 
برنامه ریزی در جهت تقویت همكاری و مشاركت 
اولیای دانش آموزان برای كمك به ارتقای كیفیت 
فعالیت های آموزشی و پرورشی، از جمله برگزاری 
و  توجه  توجیهی؛  و  آموزشی  کلاس های  مداوم 
بنیادین  به اجرای کامل سند تحول  تاکید عملی 

آموزش و پرورش همسو با برنامه درسی ملی، را در 
زمره راهکارهای درون سازمانی ارائه کرده است که 
نظام آموزشی می تواند با مدیریت کارآمد و موثر، 
موارد پیشنهادی را جهت ارتقای کیفیت آموزشی 

اجرا نماید. 
بودجه  تخصیص  همچون:  راهکارهایی  همچنین 
آموزشی  امور  انجام  جهت  کافی  مالی  منابع  و 
کلان  اهداف  تعیین  دولت؛  طرف  از  پرورشی  و 
نیازهای  براساس  مختلف  تحصیلی  دوره های 
واقعیت های  و  معاصر  علوم  فراگیران،  جامعه، 
حاضر و پرهیز از هرگونه آرمان گرایی تخیل گرایانه 
تجارب  از  استفاده  آموزشی؛  اهداف  انتخاب  در 
آموزشی سایر وزارتخانه ها و ادارات جهت کیفیت 
بخشی به امور آموزشی، از جمله استفاده از تجارب 
درس  تدریس  فرایند  در  بهداشت  کارشناسان 
بهداشت؛ تامین معیشت مالی معلمان و نیازهای 
موازی  معلمی  شغل  به  اعتباربخشی  نیز  و  آنان 
با سایر مشاغل دولتی؛ تغییر نگاه مصرف گرایانه 
آموزش  سرمایه ای  نگاه  به  پرورش  و  آموزش  به 
نظام های  تمرکززدایی  اصل  به  توجه  پرورش؛  و 
آموزشی و تعیین اهداف و سیاست های منطقه ای 
نظام آموزش و پرورش همسو با سیاست های کلی 
راهکارهای  زمره  در  ایران  اسلامی  نظام جمهوری 
آموزشی  نظام  که  است  شده  ارائه  برون سازمانی 
می تواند با تعامل سازنده و موثر با سایر نهادهای 
اجتماعی، نقش مهمی در اجرای آنها داشته باشد.

فناوری  و  تفکر  یک  مدرسه،  بهبود  بنابراین 
بهپویی  برای  مدرسه  محور  فراگیر  مدیریتی 
مستمر و مداوم وضعیت فعلی مدرسه از طریق 

بازمهندسی فرایند های داخلی سیستم مدرسه و 
کیفیت های  تحقق  و  اتلاف ها  کاهش  هدف  با 
بهبود  اصطلاح  است.  مشاهده  قابل  تربیتی 
مدرسه، فرایندی از تصمیم ها و اقدامات در سطح 
یادگیری  و  تدریس  بهبود  به منظور  مدرسه ای 
رویکردی  مدرسه  بهبود  مفهوم  واقع،  در  است. 
واقع بینانه به تحولات آموزشی است که می تواند 
حاصل تلاش های معلمان و دانش آموزان را ارتقا 
دهد و ظرفیت های مدرسه برای مدیریت درون زای 
تمرکز  با  مدرسه  بهبود  کند.  تقویت  را  تحولات 
واقعی بر عملکرد دانش آموز آغاز می شود و تعهدی 
بلند مدت به تغییر سیستمی دارد. بهبود مدرسه از 
طریق تمرکز بر فرایند های تدریس و یادگیری و 
شرایط حمایتی از آن ها و با استقرار نوعی مدیریت 
ناب، پیشرفت دانش آموزان در همه ساحت های 

تربیتی را تضمین می کند. 
این  است  زنده  اگر یک موجود  واقع مدرسه  در 
موجود زنده برای زندگی جدید نیاز به تفکر جدید، 
حرکت تازه، اهداف نو و گذر از نقص های گذشته 
اساس  بر  که  دارد  آن ها  تکرار  از  جلوگیری  و 
با نشان دادن مصادیق یک مدرسه  این طرح و 
اهداف  و  مصادیق  این  تحقق  برای  بی نقص 
مورد نظر راهکارهای اجرایی و درونی با رویکرد 
تحول آفرینی در سطح کلاس و مدرسه مورد نظر 
و تأکید است. تا بتوان در همه ابعاد یک کلاس 
آموزشی، پرورشی، جسمی روحی، علمی و دینی 
و اخلاقی و ارزشی و در همه زمینه ها امکانات و 
نیروی انسانی و مشتریان و ناظران و کارفرمایان 
این موجود زنده نگاهی نو با باورهای نو ارائه داد 
و با تفکر جمعی و حمایت جمعی به آن جایگاه 

یعنی مدرسه بی نقص نزدیکتر شویم.
بی تردید آنچه پیرامون ما اتفاق می افتد و ما را 
واقع ضرورت  در  می نماید  عمیق  تفکر  به  وادار 
عمل  با  نه  و  حرف  با  نه  تحول  و  است  تحول 
امروز  بنابراین  نمی شود،  ممکن  برنامه  بدون 
نیازمند تحولی از درون و از جز به کل هستیم 
تا امکان شروع و تحول آفرینی بر اساس امتیازات 
به  نظر  نماید.  فراهم  ما  برای  را  تجربیات  و 
سیاست های کلی نظام در وزارت و سازمان متبوع 
در  قبل  سال  چند  در  شده  فراهم  زمینه های  و 
از سطوح  تا  ایجاب می کند  ناحیه ضرورت  این 
کلاس و مدرسه اقداماتی عملی اعمال و در حد 
وسعت فکر و اندیشه و امکانات و نیروی انسانی 
ابعاد  در  و  در سال تحصیلی جدید  اختیارات  و 

مختلف برنامه ریزی و اقدام عملی صورت پذیرد.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چرا سیستــم آموزشــی کشــور 
نیازمند »تحول« است؟

سارا نصرتی

 بنابراین بهبود مدرسه، یک تفکر و 
فناوری مدیریتی فراگیر مدرسه  محور 
برای بهپویی مستمر و مداوم وضعیت 
فعلــی مدرســه از طریق بازمهندســی 
فرایند های داخلی سیســتم مدرســه 
و بــا هــدف کاهــش اتلاف هــا و تحقق 
کیفیت هــای تربیتــی قابل مشــاهده 
مدرســه،  بهبــود  اصطــلاح  اســت. 
اقدامــات  و  تصمیم هــا  از  فراینــدی 
در ســطح مدرســه ای به منظور بهبود 

تدریس و یادگیری است. 

پوتین: 
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گزارش

گزارش خبرگزاری دولت از جزئیات افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان؛

 حداقل افزایش حقوق ها چقدر است
 و از کدام ماه اعمال می شود؟

اجتماعی

 

اقتصاد کلان

وقتی سازوکاری وجو ندارد؛

گرۀکورِجاماندگانسهامعدالت
بازمیشود؟

ایسنا- دولت دوازدهم درحالی به کار خود پایان داد که اعلام 
شد پرونده ثبت نام سهام عدالت بسته شده است و امکان 
اینکه مشمول جدیدی پذیرفته شود وجود ندارد. با این حال 
سهام  تخصیص  قول  همچنان  مجلس  نمایندگان  برخی 
عدالت به جاماندگان را می دادند و آمارهای مختلفی نیز 
از جاماندگان ارائه می شد و در نهایت نیز زمزمه های یک 
جامعه آماری ۲۰ میلیون نفری نیز به گوش رسید. البته 
این آمار هرگز از سوی هیچ مسئولی تایید نشد تا اینکه 
سال  بودجه  لایحه  در  اسلامی  نمایندگان مجلس شورای 
۱۴۰۱، در مصوبه ای راهکاری برای تعیین تکلیف جاماندگان 

سهام عدالت در سال ۱۴۰۱ مشخص کردند.  
طبق مصوبه مجلس، دولت موظف شد از محل باقی مانده 
سهام متعلق به دولت یا شرکت های دولتی در بنگاه های 
قابل واگذاری در هر بازار موضوع گروه های )۱( و )۲( ماده 
)۲( قانون اجرای سیاست های کلی اصل چهل و چهارم 
 ۲۵ مصوب  ایران  اسلامی  جمهوری  اساسی  قانون   )۴۴(
خردادماه ۱۳۸۷ و اصلاحات و الحاقات بعدی آن، نسبت به 
واگذاری سهام عدالت به مددجویان جامانده تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی )ره( مددجویان سازمان بهزیستی 
کشور و تمامی افرادی که از سهام عدالت برخوردار نشده 

اند اقدام کند.  
قربازاده«  »حسین  قبل  ماه  سه  حدود  اساس،  این  بر 
-رییس سازمان خصوصی سازی- از شناسایی جاماندگان 
سهام عدالت تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی خبر 
داد و اعلام کرد که تعداد جاماندگان تحت پوشش این دو 
نهاد در مجموع حدود سه میلیون و ۳۳۷ هزار و ۷۰۰ نفر 
هستند که حدود دو میلیون و ۲۵ هزار نفر تحت پوشش 
بهزیستی و حدود یک میلیون و ۳۰۰ نفر تحت پوشش 

کمیته امداد قرار دارند.
هنوز مشخص نیست چه سهامی در پرتفوی جاماندگان قرار 
بگیرند. آنطور که اعلام شده است اسامی بنگاه هایی مطرح 
شده که برخی بر این باورند که جزو ۲۰ درصدی است که 
دولت باید نگه دارد. درواقع بند ج سیاست های کلی اصل 
۴۴، به ۸۰ درصد بنگاه ها اجازه داده بود واگذار شوند اما در 
تبصره یک بند ب ماده سه قانون اصل سیاست ۴۴ ذکر 
شده است که دولت اجازه دارد تا ۲۰ درصد سرمایه گذاری 
کند. تفسیر حقوقی این است که دولت مکلف است ۸۰ 
درصد ارزش بازار این بنگاه ها را واگذار کند. ۲۰ درصد دیگر را 
مجاز است حفظ کند و زمانی که میزان شناوری آن پایین 
آمد، دوباره دولت می تواند از طریق سازمان توسعه آن مورد 
را سرمایه گذاری کند.باید توجه کرد که دولت دیگر سهام 
حداکثری ندارد. هرچه سهام باقی مانده از همین شرکت های 
پتروشیمی و پالایشگاه و... است. این شرکت ها جزو همان 
۲۰ درصد است، ولی تفسیر این است که دولت می تواند آن ها 
را واگذار کند. البته برخی هم معتقد هستند دولت نمی تواند. 
این موضوع از معاونت حقوقی استعلام شده است و این 
معاونت باید پاسخ دهد.باید به این نکته توجه شود که 
دولت منابع دیگری برای تخصیص به سهام عدالت ندارد. کل 
ارزش بازار پرتفوی سهام دولت در تابلوی بورس حدودا ۱۸۶ 
هزار میلیارد تومان است که حدود ۸۶ هزار میلیارد تومان 
یعنی نزدیک ۴۰ تا ۴۵ درصد آن وثیقه وام هایی است که از 
سال ۱۳۷۹ به بعد اخذ شده است و امکان واگذاری آن ها از 
هیچ طریقی وجود ندارد. در نهایت هر زمانی معاونت حقوقی 
پاسخ خود را اعلام کند، امکان تخصیص سهام به مشمولین 
کمیته امداد و بهزیستی امکان پذیر می شود.در مورد سایر 
افراد واجد شرایط وزارت اقتصاد و وزارت رفاه باید در یک ساز 
و کار علمی افراد را شناسایی کنند. در حال حاضر سازوکاری 
به غیر از پایگاه رفاه ایرانیان وجود ندارد و معاونت مربوطه در 
وزارت رفاه لیست افرادی که در شش دهکی درآمدی هستند 
و سهام عدالت ندارند را مشخص کرده است اما تعداد نهایی 
نیست. زمانی هم که تعداد مشخص شود، باید برای منابع از 

سوی دولت و مجلس آن تدبیری اندیشیده شود.

دولت سیزدهم در حالی در اقدامی کم سابقه و در 
اواسط سال برای افزایش دوباره حقوق کارمندان 
حدود  در  که  است  کرده  اقدام  بازنشستگان  و 
مختلف  انحاء  به  گذشته  ماه  دو  و  سال  یک 

توانمندسازی مالی اقشار مختلف را در کانون 
توجه قرار داده بدون اینکه استقراضی کرده یا 

خلق پولی انجام داده باشد.
ایرنا؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
است  کرده  اعلام  بودجه  و  برنامه  سازمان 
درباره  رئیسی  ابراهیم  دغدغه  به  توجه  با  که 
معیشت کارمندان و بازنشستگان کشور، دولت 

داده  پیشنهاد  مجلس  به  لایحه ای  در  سیزدهم 
که افزایش جدیدی در حقوق ها لحاظ شود که در 

صورت تصویب از ابتدای شهریور در حقوق کارمندان و 
بازنشستگان اعمال خواهد شد.

افزایش حدود ۲ میلیون تومانی حقوق ها
لایحه  جزئیات  از  شده  انجام  برآوردهای  اساس  بر 
کارمندان  حقوق  به  تومان  میلیون   ۲ حداقل  دولت، 
دولت و بازنشستگان اضافه می شود. این در حالی است 
که پیش تر و در قالب قانون بودجه ۱۴۰۱ به میزان ۱۰ 
درصد به حقوق همه کارمندان اضافه شده بود. با این 
حال با توجه به تورم ۶۰ درصدی به ارث رسیده از دولت 
قبل و فشار قابل توجهی که بر اقشار مختلف جامعه، 
درصدی   ۱۰ افزایش  آمده،  وارد  کارمندان  جمله  از 
باشد.  آنها  معیشتی  نیازهای  جوابگوی  نمی توانست 
به همین خاطر دولت تصمیم گرفت برای جبران این 
موضوع حقوق کارمندان را باز هم افزایش دهد. البته 
اینکه چرا دولت از همان ابتدای سال این کار را نکرد 
افزایش نداد به دلیل  را  و به یکباره حقوق کارمندان 
اعمال سیاست های ضد تورمی بود؛ زیرا در صورتی که 
منابع درآمدی پایداری برای پوشش هزینه ها، از جمله 
هرگونه افزایش حقوق وجود نداشته باشد در عمل هیچ 
افزایشی به نفع کارمندان و مستمری بگیران نخواهد 
بود. به نظر می رسد دولت با اطمینان از منابع درآمدی 

پایدار و غیر تورمی دست به چنین اقدامی زده است.
افزایش دوباره حقوق بازنشستگان

البته ذکر این نکته نیز ضروری است که این افزایش 
می شود.  نیز  بازنشستگان  شامل  کارمندان  بر  علاوه 
دولت مبلغ ۹۰۰ هزار تومان را برای افزایش پایه حقوق 
بازنشستگان در نظر گرفته که با لحاظ بندهای دیگر 
لایحه دولت که مربوط به سایر بندهای حقوق است تا 
۲ میلیون تومان بالا خواهد رفت. این در حالی است 
که دولت سیزدهم قبلًا نیز حقوق این قشر از جامعه را 

بازنشستگان  امسال  که  طوری  به  بود  داده  افزایش 
حداقل بگیر با افزایش چشمگیر حقوق مواجه شدند 

که در ۶ سال گذشته بیشترین حد بوده است.
کارگران در کانون توجه دولت

رویکرد توانمندسازی معیشتی کارمندان، بازنشستگان 
و کارگران همواره از سوی دولت سیزدهم وجود داشته 
و بر اساس آن قدم های مهمی نیز برداشته شده است. 
علاوه بر کارمندان و بازنشستگان، دولت سیزدهم در 
در  کارگران  حقوق  افزایش  بالاترین  بی سابقه  اقدامی 
سه دهه گذشته را رقم زد. اواخر سال گذشته پرونده 
بین  توافق  با   ۱۴۰۱ سال  در  کارگران  دستمزد  تعیین 
نمایندگان جامعه کارگری و کارفرمایی و تعامل دولت 
با ۵۷.۴ درصد افزایش بسته شد. همه این اقدامات 
در حالی انجام شده و می شود که دولت قبل به نوعی 
را به برجام گره زده بود و به  همه مسائل اقتصادی 
همین خاطر با چاپ پول و استقراض از بانک مرکزی 
تورمی  آثار  که  می کرد  پرداخت  را  کارکنانش  حقوق 
آن هنوز از دامن جامعه پاک نشده است؛ اما دولت 
سیزدهم برخلاف گذشته از همان ماه اول تلاش کرده 
و  پایدارتر  درآمدهای  راه  از  را  هزینه هایش  که  است 
بدون خلق پول تأمین کند. با این حال درآمدهایش 
را نیز بدون برجام افزایش داده و تاکنون استقراضی 
نکرده و پولی بی پشتوانه به چاپ نرسانده است. اما 
در این مدت اقدامات مناسبی در حوزه سیاست های 
پولی، نظارت بر بانک ها، اصلاح ساختار بودجه، حذف 

رانت ارز ۴۲۰۰ تومانی، افزایش رشد اقتصادی و غیره 
کنترل  بعلاوه  عوامل  این  مجموع  است.  داده  انجام 
بیماری کرونا و رفع اثرات منفی اقتصادی آن دست 
به دست هم داد تا دولت بتواند اقداماتی در جهت 
ترمیم حقوق و معیشت اقشار مختلفی مانند 
بدهد.  انجام  غیره  و  بازنشستگان  کارمندان، 
افزایش حقوق ها  در  نکته بسیار مهمی که 
و  جامعه  دیدگان  از  نباید  که  دارد  وجود 
این است  بماند و آن  پنهان  افکار عمومی 
که دولت سیزدهم طوری در این زمینه عمل 
کرده است که هرگونه افزایشی واقعی است؛ 
زیرا تورم تحت کنترل است و این افزایش ها با 

افزایش تورم آب نمی شود.
سرآغاز اصلاح فرآیند معیوب افزایش حقوق

اقدام دولت سیزدهم در تصمیم گیری برای افزایش 
حقوق ها در میانه سال، پس از قطعی شدن درآمدهای 
پایدار، می تواند سرآغاز اصلاح معایب تصمیم گیری های 
بودجه ای درباره افزایش حقوق ها باشد. در روال مرسوم 
فعلی، در اواخر هر سال در جریان بررسی لایحه بودجه، 
نمایندگان مجلس درباره افزایش حقوق ها نظر نهایی 
اساس  بر  تاریخی،  تجربه  طبق  که  می کنند  اتخاذ  را 
خوشایند افکار عمومی بوده تا متناسب با برآوردهای 
دقیق از میزان درآمدهای پایدار و قطعی دولت. معمولًا 
مجلس  نمایندگان  که  حقوقی  افزایش  نرخ  وقتی 
تصویب می کنند، بار مالی جدیدی برای دولت ایجاد 
می کند، دولت های گذشته این گونه عمل کرده اند که با 
استقراض از بانک مرکزی، صندوق توسعه ملی یا کسر 
افزایش  برای  لازم  اعتبارات  عمرانی،  بودجه  از  کردن 
حقوق ها را تامین کرده اند. این اقدامات سبب افزایش 
پایه پولی، نقدینگی و تورم شده عملًا تمام افزایش 
حقوقی که در سال مذکور اعمال شده را خنثی می کند. 
ضمن اینکه با عدم توسعه طرح های عمرانی، توسعه 
زیرساخت های کشور متوقف می شود و بخش اعظم 
بودجه دولت صرف افزایش حقوق ها می شود. بنابراین 
به  حقوق ها  افزایش  میزان  مسئولیت  کردن  واگذار 
دولت و مشروط کردن آن به عدم استفاده از استقراض 
و تنها اتکا به منابع پایدار در طول سال، قطعاً فرایند 
فرآیند،  این  طبق  است.  سازنده تری  تصمیم گیری 
مجلس در جریان بررسی لایحه بودجه، حداقل افزایش 
حقوق را که متناسب با درآمدهای قطعی دولت در سال 
بعد است، تصویب کند اما به دولت اجازه دهد تا این 
رقم را در صورت افزایش درآمدهای پایدار و غیرتورمی 

تا سقف معینی افزایش دهد.

»هاشم کارگر« -رئیس سازمان ثبت احوال کشور- در پاسخ به این 
سوال که روند صدور کارت ملی هوشمند چگونه است، توضیح 

را طی می کند  روند خوبی  ملی هوشمند  کارت  داد: صدور 
ملی  کارت  اولیه  مواد  تهیه  در  که  مشکلاتی  تمام  با  و 
وجود داشت، اما با همکاری دستگاه های مختلف سعی 
ایجاد  وقفه ای  ملی  کارت  صدور  و  تولید  در  که  شده 
نشود. کارت ملی هوشمند درخواست کنندگانی که باقی 

مانده بودند تا دو الی سه ماه آینده به هموطنان ارائه 
خواهد شد. ۱۰ میلیون نفر از سال ۹۸ ثبت نام کرده و 
کارت ملی هوشمند خود را دریافت نکرده بودند، که از 
دی ماه سال گذشته صدور و تحویل کارت ملی به 
این افراد شروع شده و حدود ۵ میلیون نفر کارت 
ملی دریافت و الباقی تا سه ماه آینده کارت ملی 

هوشمند خود را تحویل خواهند گرفت.

»رئیس سازمان ثبت احوال کشور« خبر داد؛

تحویل تمامی کارت های ملی هوشــمند تا ســه ماه آینده

نقل قول

آخرین آمار کرونا؛ ۸ تن دیگر جان باختند
در شبانه روز گذشته ۲۹۰ بیمار کووید ۱۹ در کشور شناسایی و ۸۸ نفر از آنها در مراکز درمانی بستری شدند، ۲۹۰ 
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی و ۸۸ نفر از آنها بستری شدند. به این ترتیب مجموع بیماران 
کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۵۰ هزار و ۶۹۱ نفر رسید. متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۸ بیمار مبتلا به 
کووید۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۴۶۶ نفر رسید.
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کشاورزی

سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان البرز با بیان 
اینکه هدفگذاری برنامه تحولی برای توسعه بخش 
کشاورزی استان البرز به درستی انجام شده، بر بهره 
ادامه  برای  از همه ی ظرفیت های موجود  گیری 

عملیاتی شدن برنامه ها تاکید کرد. 
»عبدالرضا بازدار« در نخستین نشست خود با شورای 
معاونان سازمان جهاد کشاورزی استان با اشاره به 
ریل  افزود:  کشاورزی  بخش  در  البرز  های  ظرفیت 
به  ها  اولویت  و  گرفته  صورت  صحیحی  گذاری 
از  گیری  بهره  با  بایستی  که  انتخاب شده  درستی 
ظرفیت مجموعه سازمان، حداکثر تلاش برای ادامه 

برنامه ها صورت پذیرد.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا؛ وی با 
اشاره به استفاده از توان نیروهای حاضر در مجموعه 
برای پیشبرد اهداف و مأموریت های سازمان و با 
مختلف  های  حوزه  در  خوبی  اقدامات  اینکه  بیان 
امکانات  و  مشکلات  احصاء  بر  است؛  شده  انجام 
مورد نیاز برای عملیاتی شدن برنامه ها به طوری که 
کمیت و کیفیت اقدامات و برنامه ها قابل پایش 

باشد، تأکید کرد.
در نشست شورای معاونان جهاد کشاورزی استان 
البرز برنامه تحولی توسعه بخش کشاورزی استان، 
در  و  دار  اولویت  های  برنامه  و  ها  طرح  حوزه  در 
دست اقدام سازمان با محوریت سند دار کردن اراضی 

استان،  کشاورزی، هوشمندسازی بخش کشاورزی 
برای  ریزی  برنامه  ای،  گلخانه  های  کشت  توسعه 
مرغ  تولید  در  استان  خوداتکایی  ضریب  افزایش 
گوشتی با احداث مگافارم های تولید مرغ گوشتی و 

توسعه صادرات محصولات کشاورزی ارائه شد.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

در نشست شورای معاونان جهاد کشاورزی استان چه گذشت؟

حوادث و انتظامی

»جانشین فرمانده انتظامی استان« خبر داد؛

کشفحدودچهارهزارکیلوگرم
مرغاحتکاریدرکرج

فرمانده  -جانشین  گودرزی«  معظمی  »محمد  سرهنگ 
از کشف سه هزارو ۷۶۵ کیلوگرم  البرز-  استان  انتظامی 
یک  گفت:  و  داد  خبر  کرج  در شهرستان  احتکاری  مرغ 
نفر اخلالگر اقتصادی در این زمینه دستگیر شد. در تداوم 
اجرای طرح تشدید مبارزه و مقابله با پدیده شوم احتکار 
ارزاق عمومی و مبارزه بی امان و مقتدرانه با برهم زنندگان 
امنیت اقتصادی کشور، مأموران پلیس امنیت اقتصادی 
استان یک انبار احتکار اقلام اساسی مردم را در شهرستان 

کرج شناسایی کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان در ادامه افزود: در این 
انبار مذکور مقدار سه هزارو ۷۶۵  از  بازرسی  رابطه، طی 
کیلوگرم مرغ احتکاری کشف شد. در این رابطه یک متهم 
قضایی  مراجع  به  قانونی  مراحل  سیر  برای  و  شناسایی 
معرفی شد.وی با اشاره به عزم جدی پلیس استان البرز در 
مقابله با محتکران، قاچاقچیان و اخلالگران نظام اقتصادی 
کشور از شهروندان خواست اخبار و اطلاعات خود را در این 

خصوص با تماس ۱۱۰ در اختیار پلیس قرار دهند.

به مناسبت هفته »سالمند« مطرح شد؛

مراقبتاز۳هزارسالمند
در۱۹مرکزشبانهروزیالبرز

ایسنا- به مناسبت هفته سالمند، مدیران  کل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و بهزیستی البرز از آسایشگاه سالمندان در 
محمد شهر کرج بازدید کردند. در این بازدید مدیرکل تعاون 
کار و رفاه اجتماعی استان البرز ضمن تبریک روز سالمند 
به سالمندان و جامعه تحت پوشش، از سالمندان به عنوان 
سرمایه های اجتماعی و انسانی یاد کرد و افزود: امروز در 
بازدیدی که از مرکز نگهداری و اجتماعی سالمندان عزیز 
داشتیم، شاهد اتفاقات خوبی در رسیدگی به سالمندان 
عزیز در این مرکز بودیم، هم در بخش مدیریت بهزیستی 
مراکز  و  خانه ها  محترم  مدیران  مجموعه  هم  و  استان 
نگهداری سالمندان، شاهد تلاش ها و زحمات این عزیزان 
هستیم.»عبدالله دارایی« در ادامه افزود: کمک خیرین عزیز 
و نیک اندیش در حمایت از چنین مراکزی می تواند به 
ظرفیت های موجود آن بیافزاید و با پیشی گرفتن جامعه 
سالمندی در مقایسه با سال های گذشته، ضرورت پرداختن 

به این امر آشکار می شود.
در ادامه »وجیهه محمدی فلاح« -مدیرکل بهزیستی استان 
البرز- نیز با گرامیداشت نهم مهرماه روز سالمند گفت: ما 
به عنوان یکی از دستگاه های متولی در حوزه سالمندی، 
برنامه ریزی و هدفگذاری هایی در این بخش داشته ایم 
و هم اکنون در استان البرز حدود ۳۰۰۰ نفر سالمند نیاز 
نگهداری  روزی  به صورت شبانه  مرکز  در ۱۹  مراقبت  به 
به  مجموعه  دو  کرد:  نشان  خاطر  ادامه  در  می شوند.وی 
مند  بهره  بهزیستی  مجموعه  خدمات  از  روزانه  صورت 
می شوند، امسال شعاری که تدوین شده به عنوان تاب 
آوری و مشارکت زنان سالمند است و ما باید از سالمندان 
تکریم کنیم، به عنوان خردمندان جامعه، منزلت و شان 
زندگی سالمند که  ارتقا سطح  و  پرنگ شود  عزیزان  این 
زندگی سالمندی صورت پویا و سالم به صورت مشارکت 
مجموعه  مدیر  باشند.صالحی  داشته  فعال  اجتماعی 
آسایشگاه سالمندان در محمد شهر کرج نیز با ارایه گزارشی 
از فعالیت مجموعه های آسایشگاهی سالمندان گفت: از 
سال ۱۳۹۰ فعالیت خود را در این مکان با ظرفیت ۷۶ تخت 
برای بانوان عزیز سالمند شروع کردم و در سال ۱۳۹۴ نیز 
با ظرفیت ۱۰۰ تخت خوابی برای آقایان راه اندازی و اخیرا 
روان قصد  بار در بخش سالمندان  اولین  برای  در کشور 

فعالیت و راه اندازی مجموعه را در استان البرز داریم.

نقل قول

 کسب رتبه برتر کشور توسط
 البرز در شناسایی املاک 

مازاد دستگاه های اجرایی 

 میزبانی استان البرز 
در پنجمین نمایشگاه اسباب 

بازی و سرگرمی کشور 

 رسیدگی به بیش از
 ۷ هزار پرونده در هیئت های 

تشخیص البرز
  معــاون روابــط کار مدیرکل تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی اســتان البرز از رســیدگی بیــش ۷هزار 
پرونــده دعاوی در هیئت های تشــخیص اســتان 
خبر داد. »عطاالله شــیروانی« با اشــاره به عملکرد 
شــش ماه نخست ســال جاری مدیریت روابط کار 
البرز از رســیدگی بیش هفت هزار پرونده دعاوی در 
هیئت های تشخیص در شهرستان های استان خبر 
داد و اظهار کرد: در شش ماهه نخست سال بیش از 
۶ هزار دادخواســت های بدوی در شعبات رسیدگی 
به دعاوی و اختلافــات کارگری و کارفرمایی اعلام 
وصول شــده اســت و تعداد ۵ هــزار و ۷۰۰ دادنامه 
در هیئت های تشــخیص شهرســتان های استان 
صادر شــده اســت. از میان ۷ هــزار پرونده مطرح 
در هیئت های بدوی تشــخیص، تعداد یک هزار و 
۶۰۰ پرونده برای تجدیدنظر خواهی به شعبات حل 
اختــلاف ارجــاع و در این ۶ مــاه ۱۴۵۰ پرونده رأی 

صادر و الباقی نیز در حال بررسی است.
رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل  کار  روابط  معاون 
تأیید  به  اشاره  با  ادامه  در  البرز  استان  اجتماعی 
مشاغل  بندی  طبقه  طرح های  برای  مجموعه   ۹
شرکت های خدماتی گفت: در شش ماهه نخست 
سال علاوه بر تأیید ۹ شرکت در خصوص طبقه بندی 
مشاغل شرکت های خدماتی، در خصوص موضوع 
ماده ۴۷ قانون کار و تأیید پاداش افزایش تولید و 
بهره وری به موضوع ۱۱ پرونده ورود و احکام صادر 
کرده است. در شش ماهه نخست سال تعداد ۵۲ 
شرکت توسط کمیته های تخصصی جهت تعیین 
صلاحیت شرکت های خدماتی اقدام کرده است. از 
میان هفت هزار پرونده ورودی تعداد ۴۴۶ پرونده به 
دیوان عدالت اداری ارجاع شده است که از این میان 
فقط ۱۰۶ رأی نقض و ۳۴۰ رأی نیز تأیید شده است. 

 ایرنا- »حســین شــریفی« -معــاون املاک و 
حقوقی اداره کل راه و شهرســازی اســتان البرز- 
اعــلام کرد: این اســتان در اجــرای قانون تولید 
جهش مســکن و  شناسایی و ثبت املاک مازاد 
دســتگاه های اجرایی رتبه برتر کشــور را به خود 
اختصاص داده است. قانون جهش تولید مسکن 
سال گذشته به تصویب مجلس شورای اسلامی 
رســید و به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد که در 
اجــرای ماده ۱۰ این قانونــی، تکلیفی ویژه برای 
راه و شهرســازی ، ســایر  دستگاه های اجرایی و 
سازمان ثبت اسناد کشور مشخص کرد که تمام 
اراضی مازاد دستگاه ها، شرکت ها و مووسسات 

وابسته به دولت تغییر نام پیدا کند.
وی ادامه داد: براین اساس  بهره برداری از این 
املاک توسط  سازمان ملی زمین و مسکن و 
یا وزارت راه و شهرسازی به نمایندگی از دولت  
انجام خواهد شد  که این اتفاق اولین بار در 
قانون زمین شهری رخ داده  است. استان البرز 
به شناسایی اراضی دستگاه های اجرایی در سال 
۱۴۰۰ پرداخت و ۶۴۰ هکتار اراضی مازاد دستگاه 
مسکن  تولید  جهش  قانون  مشمول  های 
شناسایی اولیه شد. براین اساس مکاتبات لازم 
با اداره ثبت اسناد و دسگاه های مربوطه انجام 
انجام شده  با پیگیری های  نهایت   شد و در 
المال  بیت  فقره مصوبه شورای حقوق  با ۲  و 
شده  شناسایی  اراضی  این  از  بخشی  استان 
تغییر نمایندگی گرفت. در مجموع تاکنون برای  
۲۶۶ هکتار از اراضی مازاد دستگاه های اجرایی 
البرز سند مالکیت به نام دولت صادر شده و به 
همین میزان نیز در ۱۰ روز آینده سند مالکیت 

صادر می شود.

  »مهــری فــلاح« -سرپرســت اداره کل کانون 
پــرورش فکری کودکان و نوجوانــان البرز- گفت: 
پنجمین نمایشگاه اسباب بازی و سرگرمی کشور 
از هجدهــم مهرماه بــه مدت پنــج روز در پارک 
چمران کرج برپا خواهد شد. در این نمایشگاه که 
چهار دوره قبل از آن در استان تهران برگزار شده ۶۰ 
تولید کننده اسباب بازی و وسایل سرگرمی تولید 
داخل از ۱۷ استان کشور حضور دارند. محصولات 
تولیدی ارائه شده در این نمایشگاه در حوزه های 
فکری، آموزشــی، بازی های یارانه ای و حســی و 

حرکتی است.
فلاح با بیان اینکه ورودی علاقه مندان برای بازدید 
از این نمایشگاه رایگان است اظهار داشت: این در 
حالی است که واحدهای تولیدی شرکت کننده در 
این نمایشگاه ملزم شدند در کنار معرفی تولیدات 
خود که ایرانی و بر اساس ارزش های اسلامی و 
اسطوره های کشورمان است موضوعات  معرفی 
آموزشی را نیز مد نظر داشته باشند. محصولات 
ارایه شده در پنجمین نمایشگاه اسباب بازی و 
تصاویر  و حتی  بومی  به صورت  کاملا  سرگرمی 
ارایه شده بر روی بسته بندی این محصولات نیز 
است.  اسلامی  و  ایرانی  های  ارزش  با  متناسب 
برنامه های هفته ملی کودک از شانزدهم مهرماه 
نمایشگاه  پایی  بر  می شود،  آغاز  البرز  استان  در 
عکس با ۶۸ اثر، جشن بادبادک ها، برگزاری جشن 
قرآن در مدارس ابتدایی استان، اجرای ویژه برنامه 
های فرهنگی کتابخانه سیار و انجام جشن های 
گرامیداشت هفته ملی کودک در مراکز نگهداری 
کودکان بی سرپرست و بد سرپرست از دیگر برنامه 
تا  استان  در  مناسبت  همین  به  که  است  های 

بیست و دوم مهرماه انجام می شوند.

رفاه و تعاون راه و مسکن

تعدادی از بنا های تاریخی البرز برای بازدید مردم بازگشایی می شود
»فریدون محمدی« -مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان البرز- گفت: کاخ تاریخی مروارید مهرشهر، کاروانسرای 
ینگی امام شهرستان ساوجبلاغ، کاخ موزه سلیمانیه کرج، آسیاب برجی و تپه ۹ هزار ساله ازبکی شهرستان نظرآباد از جمله آثاری 
هستند که در های آن ها بر روی مردم گشوده خواهد شد. بنا به دستور وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، کاخ تاریخی 
مروارید برای بازدید عموم در دست آماده سازی قرار گرفته که بخشی هایی از آن تا ۱۰ روز آینده برای بازدید عموم گشایش می یابد.

از البرز چه خبر؟
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جشنواره

فرهنگی
محاکمه کوین اسپیسی پس از ۵ سال

»کوین اسپیسی« امروز )پنج شنبه ۱۴ مهر( در نیویورک با اولین پرونده از سری ادعاهای آزار جنسی که مربوط به دهه ها 
قبل است، در دادگاهی روبرو می شود که ممکن است سایه ای بیش از پیش بر حرفه درخشان این بازیگر عرصه سینما 
و تئاتر بیفکند. پرونده علیه این بازیگر ۶۳ ساله بر اتهامات مطرح شده از سوی »آنتونی رپ« بازیگر نمایش موزیکال 
»رانت« در برادوی متمرکز است که پنج سال پیش علناً »اسپیسی« را به تجاوز جنسی به او در سنین نوجوانی متهم کرد.
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ساخته علی عسگری؛

»تا فردا« در جشنواره فیلم زوریخ تقدیر شد
 

سینمای جهان

ویژه  تقدیر  عسگری،  علی  ساخته  فردا«  »تا  فیلم 
فیلم  اصلی جشنواره  داوران بخش مسابقه  هیات 

زوریخ ۲۰۲۲ را دریافت کرد.
بلند  فیلم های  مسابقه  بخش  داوران  هیات 
هجدهمین جشنواره فیلم زوریخ به ریاست اصغر 
فرهادی برندگان این رویداد سینمایی را اعلام کردند 
و فیلم »تا فردا« به کارگردانی علی عسگری تقدیر 
ویژه هیات داوران را از آن خود کرد. فیلم »تا فردا« 
بخش  در  قطر،  و  فرانسه  ایران،  مشترک  محصول 
مسابقه اصلی فیلم های بلند جشنواره زوریخ حاضر 
بود. این فیلم به تهیه کنندگی نیکی کریمی امسال 
بخش  در  برلین  جشنواره  منتخب  فیلم های  جزو 
پانوراما بود و صدف عسگری، غزل شجاعی، بابک 
کریمی، امیررضا رنجبران، نویان آبدردیده، نهال دشتی، 
کتایون سالکی، محمد حیدری و میلاد معیری در آن 

نقش آفرینی کرده اند. 
هیات داوران جشنواره زوریخ که امسال شامل »کلیو 
فیلمساز  ولپه«  »پترا  بریتانیایی،  فیلمساز  بارنارد« 
سوئیسی، »پیودور گوستاوسن« تهیه کننده سوئدی 
کنار  در  آمریکایی  کننده  تهیه  درایفوس«  »دنیل  و 
اصغر فرهادی بودند، جایزه چشم طلایی بهترین فیلم 
)به همراه جایزه نقدی بیش از ۲۵ هزار دلاری( را به 

فیلم »پادشاهان جهان« ساخته »لورا مورا« حصول 
و  مکزیک  فرانسه،  لوکزامبورگ،  کلمبیا،  مشترک 
نروژ اعطا کردند. این فیلم که امسال جایزه بهترین 
فیلم جشنواره سن سباستین اسپانیا را نیز به خود 
اختصاص داده، داستان پنج نوجوان خیابانی اهل 
مدلین را دنبال می کند که برای جستجوی زمینی که 

یکی از آنها به ارث برده، به روستا می روند. 

»خرس نیست« ساخته جعفر پناهی در بخش »گالا« 
و »برادران لیلا« ساخته سعید روستایی نیز در بخش 
نمایش های ویژه، دیگر آثار ایرانی امسال جشنواره 
زوریخ بودند. سال گذشته فیلم فیلم »قصیده گاو 
سفید« ساخته بهتاش صناعی ها و مریم مقدم، تقدیر 
ویژه هیات داوران بخش اصلی جشنواره زوریخ را به 

خود اختصاص داده بود.

محصول کمپانی اپل؛

رونماییازتریلرفیلمجدید
»ویلاسمیت«

تمامی  در  حضور  از  سال   ۱۰ که  اسمیت«  »ویل 
رویداهای مرتبط با آکادمی اسکار محروم شده با فیلم 
جدیدش »رهایی« در رقابت اسکار ۲۰۲۳ حضور خواهد 
داشت. با اعلام غافلگیرکننده  اکران فیلم هیجان انگیز 
و برده داری »رهایی « در ماه دسامبر، »ویل اسمیت« 
برای جایزه بهترین بازیگر مرد اسکار پیش رو رقابت 
می کند. این فیلم که محصول کمپانی اپل است را 
»آنتونی فوکوا« کارگردانی کرده و قرار بود ابتدا در سال 
۲۰۲۲ اکران شود اما پس از سیلی زدن این بازیگر به 
»کریس راک« در مراسم اسکار امسال پیش از کسب 
جایزه بهترین بازیگر مرد برای فیلم »پادشاه ریچارد«، 

برنامه اکران این فیلم نیز متوقف شد. 
فیلم »رهایی« با بودجه ساخت ۱۲۰ میلیون دلاری، بر 
اساس داستان واقعی یک برده است که در دهه ۱۸۶۰ 
از مزرعه ای در لوئیزیانا فرار کرد و راهی شمال شد 
تا به ارتش اتحادیه بپیوندد. »بن فاستر«، »استیون 
ایفای  فیلم  این  در  نیز  بینگوا«  »چارمین  و  اوگ« 
نقش کرده اند. این فیلم اخیرا در واشنگتن به عنوان 
سیاهپوستان  بنیاد  قانونگذاری  کنفرانس  از  بخشی 
کنگره نمایش داده شده و طبق برنامه از ۲ دسامبر 
در سینماها و پس از آن از تاریخ ۹ دسامبر از سوی 

سامانه نمایش آنلاین »Apple TV« عرضه می شود. 
»آنتونی فوکوا« کارگردان فیلم »رهایی« در این زمینه 
به ددلاین گفت: »ویل اسمیت مرد بزرگی است. من 
چند سال با او بودم و روی این فیلم کار می کردیم. او 
شخصی فوق العاده، یک شریک شگفت انگیز است و در 
این فیلم کار شگفت انگیزی انجام داده است. کریس 
راک پسر خوبی است، من کریس را نیز می شناسم ... 
و فقط دعا می کنم که کار برای آنها به عنوان دوست، 

خوب پیش برود و ما بتوانیم جلو برویم«.
»ویل اسمیت« پیش از بازی در نقش اول »جانگوی 
آزاد شده« ساخته »کوئنتین تارانتینو« را رد کرده بود 
و در توضیح تصمیم خود گفته بود داد که در مقابل 
برده داری مقاومت می کند،  بازی در فیلمی در مورد 
زیرا می خواهم به جای آن تعالی سیاهان را به تصویر 
قدرت عشق  و  درباره عشق  »رهایی«  فیلم  و  بکشم 
سیاه پوستاناسن و این چیزی بود که می توانست من 
را تکان دهد. قرار بود داستانی بسازیم که نشان دهد 

چگونه عشق سیاهان ما را شکست ناپذیر می کند. 
کمدین  راک«  »کریس  شوخی  از  پس  »اسمیت« 
آمریکایی با همسرش در مراسم اسکار ۲۰۲۲، به روی 
حواشی  که  اتفاقی  زد،  سیلی  او  به  و  رفت  صحنه 
فراوانی را به دنبال داشت و موجب کاهش چشمگیر 
محبوبیت او نیز شده است. او چندین بار از »کریس 
راک« عذرخواهی کرده اما چندان مورد استقبال این 

کمدین و مجری قرار نگرفته است. 
در  »اسمیت«  حرکت  به  واکنش  در  اسکار  آکادمی 
و  کرده  لغو  آکادمی  در  را  او  عضویت   ،۲۰۲۲ اسکار 
همچنین این بازیگر ۵۴ ساله را برای مدت ۱۰ سال 
از حضور در هر گونه رویداد مرتبط با آکادمی علوم 
فریرز«  »بردن  کرد.  منع  اسکار  سینمایی  هنرهای  و 
برای فیلم »نهنگ« و »کالین فارل« برای فیلم »ارواح 
بهترین  شاخه  شانس های  مهم ترین  از  اینیشرین« 

بازیگر مرد اسکار ۲۰۲۳ به شمار می روند.

»تطبیق« به بخش 
رقابتی جشنواره 

اینترفیلم برلین می رود
مهرداد حسنی  کارگردانی  به  »تطبیق«  کوتاه  فیلم   
رقابتی  بخش  در  محمدی  حسن  تهیه کنندگی  و 
سی وهشتمین دوره جشنواره اینترفیلم برلین پذیرفته 
شد. برنده جایزه این جشنواره واجد شرایط حضور در 
آکادمی اسکار خواهد شد. زمان برگزاری این رویداد از 
۱۵ تا ۲۰ نوامبر برابر با ۲۴ تا ۲۹ آبان خواهد بود. پس از 
جشنواره بوسان این دومین پذیرش اسکارکوالیفای فیلم 
»تطبیق« است. همچنین این فیلم کوتاه توانست جایزه 
بزرگ بهترین فیلم سی و نهمین جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه بوسان را از آن خود کند. در خلاصه داستان 
»تطبیق« آمده است: »شاهرخ کودکی است که تلاش 
می کند خودش را با حقیقت درونش تطبیق دهد.« در 
این فیلم کوتاه معید آسوده، منصور نصیری، فاطمه 
مرادی، حسن خوشحالت، مریم گلدوز، جمشید بهادری، 
ایفای  حسینی  رضا  سیدمحمد  و  حسینی  سیدکاظم 
نقش دارند. فهرست عوامل فیلم کوتاه »تطبیق« عبارت 
مهرداد  کارگردان:  حسن محمدی،  تهیه کننده:  از  است 
حسنی، نویسنده: فرزاد احمدی، مدیر فیلمبرداری: پویان 
آقابابایی، تدوین: مجید طارمی، طراح چهره پردازی: فریور 
معیری، صدابردار: سامان شهامت، طراحی و ترکیب صدا: 
لباس: سپیده دستینه، طراح  قورچیان، طراح  حسین 
برنامه ریز:  صحنه: مهرداد حسنی، دستیار کارگردان و 
مرضیه اکبرنژاد، دستیاران صحنه: سیدکاظم حسینی، 
هادی سلطانی فر، مدیر تولید: رامین گودرزی، جلوه های 
کامپیوتری:  ویژه  کریمیان، جلوه  ایمان  میدانی:  ویژه 
افروز توکلی، جانشین تهیه کننده: مریم آقابابایی، عکاس: 
مهسا عباسی، مشاور رسانه ای: آزاده فضلی، مجری طرح: 
 AtoZinema سعید زمانیان، پخش بین المللی: شرکت
به مدیریت آزاده مسیح زاده است. این فیلم محصول 

موسسه فیلمسازی اتاق تاریک است.

چهارمین جشنواره آنلاین 
فیلم کوتاه »پاک کن« 

برترین های خود را شناخت
آنلاین  جشنواره  چهارمین  اختتامیه  مراسم  در   
دبیر جشنواره  »پاک کن«، محمد سجادیان  فیلم کوتاه 
و  اجرایی  عوامل  تمامی  داوران،  هیات  از  قدردانی  با 
کرده  شرکت  جشنواره  دوره  این  در  که  فیلم سازانی 
بودند، گزارشی از روند دوره چهارم جشنواره ارائه کرد. 
در ادامه مراسم برندگان در ۲ بخش مردمی و تخصصی 
چهارمین دوره جشنواره اعلام شدند. در بخش پویانمایی 
به فیلم کوتاه »جنگ و رنگ« به کارگردانی عدنان زندی، 
در بخش مستند به فیلم کوتاه »پنج میلیون نفر« به 
کارگردانی سیدعدنان طاهری و در بخش داستانی به 
فیلم کوتاه »نجات« به کارگردانی عطیه ابراهیمی تعلق 
گرفت. در ادامه مراسم مستندی از زندگی مظفر افشار 
)پدر بلوط ایران( به پاس زحمات او در حفظ محیط زیست 
به نمایش گذاشته شد. در داوری تخصصی برگزیدگان به 
شرح ذیل معرفی شدند: در بخش پویانمایی با تقدیر 
از دو فیلم »پیش از بهشت« و »سیاه شب« تندیس، 
لوح تقدیر و جایزه نقدی بهترین فیلم کوتاه پویانمایی 
به فیلم کوتاه »گیم پَد« به کارگردانی آزاد صادقی تعلق 
گرفت. لوح تقدیر و جایزه نقدی برگزیده دومین فیلم کوتاه 
پویانمایی به فیلم کوتاه »خولانه وَه« به کارگردانی هژیر 
برگزیده  نقدی  جایزه  و  تقدیر  لوح  شد.  اهدا  اسعدی 
سومین فیلم کوتاه پویانمایی به فیلم کوتاه »بحران« به 
کارگردانی شیوا ممتحن تعلق گرفت. در بخش مستند 
با تقدیر از سه فیلم »سله ستان«، »اوچی« و »اوسیا« 
تندیس، لوح تقدیر و جایزه نقدی بهترین فیلم کوتاه 
به کارگردانی  - لاک پشت«  »کَوِز  به فیلم کوتاه  مستند 
رضا اکبریان گالشکلایی اهدا شد. لوح تقدیر و جایزه 
نقدی برگزیده دومین فیلم کوتاه مستند به فیلم کوتاه 
»بازگشت فلامینگوها« به کارگردانی محمدجواد آرمان مهر 

و سیدحسین آزادی رسید.

خسارت۲۲ میلیارد 
 تومانی سینماها در
 ۲ هفته ناآرام اخیر

 ایرنا- سه ماه از ۶ ماه نیمسال اول ۱۴۰۱، با ماه های 
رمضان، محرم و صفر مقارن بود که طی این ماه ها، 
سینما، فروغ زیادی نداشت. در این دوره ۶ ماهه، ۸ 
میلیون و ۳۰۰ هزار نفر به سینما رفتند که  گردش مالی 
این تعداد مخاطب، ۲۶۰ میلیارد تومان بود. سینمای 
ایران در فروردین، ۵۰ میلیارد و ۵۰۰ میلیون، اردیبهشت، 
۳۹ میلیارد و ۳۰۰ میلیون، خرداد، ۳۵ میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون، تیر، ۴۶ میلیارد و ۳۰۰ میلیون، مرداد، ۳۲ 
میلیارد و ۱۰۰ میلیون و شهریور، ۵۲ میلیارد تومان 
که طی ۲ هفته  زده می شد  تخمین  داشت.  فروش 
اخیر، ۱ میلیون نفر به سینما بروند؛ یعنی ۶۶۳ هزار نفر 
بیشتر از آن چیزی که طی این ۲ هفته به سینما رفتند، 
سینمای ایران برای رسیدن به گیشه پایان سال ۱۴۰۱، 
نیاز دارد تا در هر ماه فصول پائیز و زمستان، تقریبا ۲ 
برابر ۶ماه اول فروش داشته باشد. اتفاقی که اگرچه 
سخت، اما قابل دسترس بود اما وضعیت ناآرامی ها طی 
۲ هفته اخیر، همان فروش روزانه را به یک سوم کاهش 
داده است. طی این ۲ هفته سینمایی که البته ۳ روز 
آن تعطیل بود، ۳۳۷ هزار نفر به سینما رفتند و گردش 
مالی گیشه نیز تنها ۱۰ میلیارد تومان بود. درحالی که 
در شرایط عادی که متوسط حضور مخاطب در روزهای 
عادی ۴۲ هزار نفر و در روزهای سه شنبه و دو روز پایانی 
هفته، ۱۵۰ هزار نفر بود، تخمین زده می شد که طی این 
دوره، ۱ میلیون نفر به سینما بروند؛ یعنی ۶۶۳ هزار نفر 
بیشتر از آن چیزی که طی این ۲ هفته به سینما رفتند. 
حالا با توجه به متوسط قیمت بلیت که برای امسال 
که  می رسیم  نتیجه  این  به  است،  تومان  هزار   ۳۳
حدود ۲۲ میلیارد تومان، تنها طی این ۲ هفته ابتدایی 
ناآرامی ها، به سینما خسارت زده شده که جبران این 

میزان برای سینمای فعلی، کار بسیار سختی است.

ه گیشهرویدادفیلم کو�ت
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جستار

ورزشی
تاریخ دربی تهران مشخص شد

»سهیل  شد.  خواهد  برگزار  ماه  آبان  پایتخت  دربی  لیگ،  سازمان  و  فوتبال  فدراسیون  تصمیم  با 
بازی  برگزاری  زمان  شدن  قطعی  از  خبر  لیگ-  سازمان  مسابقات  کمیته  -مسئول  مهدی« 
استقلال  تیم  دو  لیگ  سازمان  گیری  تصمیم  طی  داد.  دوازدهم  هفته  در  پرسپولیس  و  استقلال 
رفت. خواهند  هم  مصاف  به  ماه  آبان   ۱۳ روز  برتر  لیگ  نخست  فصل  نیم  در  پرسپولیس  و 

بهترین  زمانی  ایتالیا 
باشگاهی در فوتبال  لیگ 
اروپا بود و تیم های قدرتمند فوتبال این کشور اینتر، 
یوونتوس، رم، لاتزیو، میلان، فیورنتینا و ناپولی بودند که 
در بین ِ آن ها تنها یک تفاوت بزرگ وجود داشت؛ همه 
تیم های قدرتمندِ فوتبالِ ایتالیا در شمال و مرکز کشور 
چکمه قرار داشتند و فقط ناپولی در جنوبِ ایتالیا حضور 
داشت و در اوایل، بازی ها تنها بین تیم های شمالی برگزار 
می شد و ناپولی مجبور بود با تیم های جنوبی و ملوانان 

منطقه خود بازی کند.
از این رو هواداران ناپولی اما، علاوه بر رقابت، دشمنی 
دارند و زمانی رئیس  با تیم های شمالیِ کشور  سختی 
نوکرِ  را  ایتالیا  فوتبال  فدراسیون  پرطرفدار،  این باشگاهِ 
یوونتوس نامید که همین جمله کافی بود تا جنجالی 
گسترده در روزنامه ها و هواداران دو تیم ایجاد شود، هر 
چند اوجِ آن زمانی بود که بانوی پیر، آقای گل فوتبال 
ایتالیا و بهترین مهره ناپولی، یعنی »گونزالو هیگواین« را 
با ۹۰ میلیون دلار به خدمت گرفت و باعث شد این جنگ 
و دشمنیِ هواداران جنوب ایتالیا با شمالی ها بیشتر و 
مهاجمِ آرژانتینی نیز نزد هواداران ناپولی بسیار منفور شود.

اما »دیگو آرماندو مارادونا« هفت سال در ناپولی بازی کرد 
رساند.  ثمر  به  تیم  این  برای  بازی، ۸۱ گل  در ۱۸۸  و 
ناپولی نه پیش از حضور دیگو و نه پس از رفتنِ او، 
هیچ گاه قهرمان سری آ نشد و هر دو اسکودتوی خود را 
با مارادونای افسانه ای به دست آورد، قهرمانی های ناپُل ها 
در فصل ۱۹۸۶-۱۹۸۷ و فصل ۱۹۸۹-۱۹۹۰ با دیگوی بزرگ 
بدست آمد، هر چند بعد از آن دو جام، بارها به قهرمانی 
سری آ نزدیک شدند و در یک  فصل حتی تا هفته های 
پایانی در صدرجدول نیز قرار گرفته بودند، اما در بازی 
رودررو به یوونتوسِ مدعی باختند و جامِ نهم را به اردوی 

رقیب هدیه کردند.
کورس  در  میلانی  تیم  دو  با  ناپولی فصل گذشته هم 
قهرمانی بود که در نهایت در رده سوم قرار گرفت، البته 
نکته عجیب جایی بود که، بخاطر قهرمان نشدن، هوادارانِ 
اسپالتی«  »لوچیانو  ماشین  ناراحتی،  فرط  از  تیم  این 
-سرمربی این تیم- را دزدیدند و در بنری که روی آن نصب 
شده بود، به لهجه ناپلی نوشتند: »۱۶-۱۰-۲۱: اسپالتی، ما 
به تو پس  را  پاندا(  به خودروی فیات  )اشاره  پاندایت 
می دهیم... وقتی )از ناپولی( بروی«. همچنین بعد از 
آن نیز پیام هایی علیه اسپالتی در میدان ورزشگاه دیگو 
مارادونا منتشر شد. تاریخ نوشته شده روی بنر همان 
تاریخی بود که خودروی سرمربی ناپولی از مقابل هتل 
محل اقامتش ربوده شده بود. زیر این بنر واژه »سارقان« 
به عنوان امضا زده شده بود و آن ها اعلام کردند تا زمانی 
که این مربی ایتالیایی ناپولی را ترک نکند، خودرویش را 

به او پس نخواهند داد. هواداران افراطی ناپولی پیش از 
این به سوی اتوبوس بازیکنان تیم نیز تخم مرغ پرتاب 

کرده بودند.
و  سری آ  رتبه سوم  از  بعد  ناپولی  باشگاه  مدیریت  اما 
اولین قدم لوچیانو  اروپا در  رسیدن به لیگ قهرمانان 
اسپالتی را حفظ کرد و در تیم تغییرات بنیادینی ایجاد 
کرد که از جمله ستون های تیم مانند کولیبالی، ملیک، 
رویز، اوسپینا، اینسینیه و دی لورنتیس را به فروش رساند 
و قرار بعضی از بازیکنان را تمدید نکرد تا اسپالتی به 
فکر ساختن تیمی جدید با نفرات و ایده های تازه باشد، 
هر چند هیچ کدام از هواداران فکر نمی کردند این تیم 
با لوچیانو هم زیبا بازی کند و هم تا اینجای فصل در 
صدر جدول قرار گیرد. اکنون اما پس از گذشت ۸ هفته، 
ناپولی دوباره در صدر جدول است. در حالی که اینتر و 
یوونتوس با فاصله هشت و 10 امتیازی در میانه های 
جدول قرار دارند و دریایی از مشکلات و تردیدها در مورد 
مربیان آن ها وجود دارد، اما ناپولی در حال پرواز است. 
اسپالتی در حالی تیمش را به عنوان مدعی قهرمانی به 
اثبات رسانده که با وجود تغییرات احساس می شد که 
این تیم برای قرار گرفتن در جمع چهار تیم بالای جدول 

و کسب سهمیه لیگ قهرمانان هم مشکل داشته باشد. 
ناپولی نه تنها در سری آ، جایی که 6 برد و دو تساوی 
بلکه در لیگ  کسب کرده، بسیار خوب نتیجه گرفته، 
قهرمانان نیز لیورپول را در خانه و رنجرز و آژاکس را در 

خارج از خانه نابود کرد.
نیز  ساکی«  »آریگو  جمله  از  ایتالیا  فوتبال  تحلیلگران 
باره گفت:  این  در  او  پرداخته اند.  ناپولی  از  به تمجید 
»ناپولی فوتبال بازی می کند، تیمی جوان، جاه طلب و 
تشنه موفقیت دارد که می تواند با مالکیت توپ بازی 
کند. اسپالتی کار فوق العاده ای انجام می دهد، اما حالا 
نمی دانم آیا او این ذهنیت را که کمتر ایتالیایی است، 
حفظ خواهد کرد یا خیر. این تنها راه برای پرورش جاه 
طلبی برای بردن اسکودتو است.« البته مفسرانی وجود 
دارند که به این نکته اشاره می کنند که ناپولی به غیر 
از پیروزی در میلان، مقابل رقبای قدرتمند بازی نکرده 
است، هر چند یووه و اینتر دیگر آن قدرت سابق نیستند 
و انگار بعد از سالها روح مارادونا در ساق های بازیکنان 
ناپولی در استادیومی که اکنون به نام اوست، دمیده شده 
است و ناپولی بار دیگر در راهی بزرگ برای قهرمانی با 

اسپالتی و شاگردانش قدم بر می دارد.

برای شاهکارِ شاگردان اسپالتی در اروپا؛

 وقتی روح »دیگو«
 در ناپولی دمیده شد

سوژه

در انتخابات کنفدراسیون فوتبال آسیا؛
نامزدی»تاج«

AFCبراینایبرئیسی

ماه  بهمن  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  انتخابات 
سال جاری برگزار می شود و مهدی تاج از ایران 
این  رئیسی  نایب  کرسی  دوباره  تصدی  برای 
کنفدراسیون نامزد شده است. او از چهار سال قبل 
به این سمت این سمت را بعد از علی کفاشیان 
کنفدراسیون  اجرایی  دارد.کمیته  اختیار  در 
که  خود  کنگره  سومین  و  سی  در  آسیا  فوتبال 
ظرف روزهای اول و دوم فوریه ۲۰۲۳ )۱۲ و ۱۳ 
بهمن ۱۴۰۱( برگزار می شود اعضای هیأت رئیسه 
و کمیته اجرایی را انتخاب می کند. طبق اعلام 
رسمی سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا مهدی تاج 
در بین اسامی نامزدهای ثبت نام کننده در بخش 
آسیای مرکزی برای ادامه حضور به عنوان نایب 

رئیس وجود دارد.

در یازدهمین دوره مسابقات؛
همگروهیفوتبالساحلیایرانو 
آمریکادرجامبینقارهای۲۰۲۲

قرعه کشی یازدهمین دوره مسابقات جام بین 
قاره ای فوتبال ساحلی در دبی برگزار شد  و تیم 
ملی ایران با تیم های آمریکا، ژاپن و پاراگوئه 
گذشته  دوره  قهرمان  نایب  ایران  گرفت.  قرار 
این رقابت ها است که در فینال مغلوب روسیه 
شده بود.  شاگردان عباس هاشم زاده در ادواره 
گذشته این رقابت ها موفق به کسب سه عنوان 

قهرمانی شده اند. 
در گروه A نیز تیم های امارات، عربستان، برزیل و 
اسپانیا به رقابت می پردازند. این دوره از مسابقات 
با حضور تیم های آمریکا، اسپانیا، ایران، امارات، 
خواهد  برگزار  عربستان  و  ژاپن  پاراگوئه،  برزیل، 
شد. این مسابقات ابتدا در دو گروه ۴ تیمی از 
روز دهم آبان آغاز می شود. در ادامه ۲ تیم اول 
از هر گروه به مرحله نیمه نهایی صعود می کنند.

سپس در مرحله نیمه نهایی تیمها به شرح زیر 
مسابقه می دهند:

B۲ - A۱
B۱ -A۲

در نهایت بازنده ها در دیدار رده بندی و برنده ها در 
دیدار فینال به رقابت خواهند پرداخت.

در مقدماتی جام ملت های آسیا؛
پیروزیقاطعنوجوانانایران

مقابللائوس
جام  مقدماتی  مرحله  از  دیدار  نخستین  در 
تیم های  آسیا،  فوتبال  سال   ۱۷ زیر  ملت های 
به مصاف  قرقیزستان  در  لائوس  و  ایران  ملی 
هم رفتند که شاگردان حسین عبدی با سه گل 
توانستند رقیب نه چندان مطرح خود را شکست 
ایران در نیمه دوم توسط  دهند.  هر سه گل 
کسری طاهری، محمد عسگری و رضا غندی پور 

به ثمر رسید. 
در دیگر بازی این گروه قرقیزستان و هنگ کنگ 
به مصاف هم خواهند رفت. تیم ملی در دومین 
بازی خود روز جمعه با قرقیزستان میزبان این 
گروه دیدار می کند و در سومین بازی خود روز 

یکشنبه با هنگ کنگ دیدار خواهد کرد. 
تیم صدرنشین به صورت مستقیم راهی مرحله 

نهایی جام ملت های آسیا خواهد شد.

محسن بهره دار
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ایسنا- لیگ برتر کشتی آزاد از 22 مهرماه سال جاری 
در  حاضر  تیم های  می شود.  برگزار  تیم   8 حضور  با 
این مسابقات برای انعقاد قرارداد با چهره های مطرح 
ملی پوش اقدام کرده و تاکنون با مدال آورانی از جمله 
کامران قاسمپور و رحمان عموزاد، طلایی های بلگراد، 
قرارداد بسته اند. اما تا این لحظه محمدحسین محمدیان، 
رضا اطری و البته حسن یزدانی سرشناس ترین آزادکارانی 
هستند که هنوز تیم آینده خود را انتخاب نکرده اند. 
محمدیان با رتبه پنجم به کار خود در مسابقات جهانی 

صربستان پایان داد و اطری به مدال نقره بسنده کرد.
کامران قاسمپور که با پیروزی مقابل جی دن 
کاکس از عنوان قهرمانی خود در جهان دفاع 
کرد، با تیم »انبوه سازان هوتن« قراردادی 800 
میلیون تومانی بسته و شنیده می شود حسن 

یزدانی پرافتخارترین کشتی گیر تاریخ 
ایران نمی خواهد رقمی کمتر از رقیب 

پیشین خود در وزن 86 کیلوگرم 
»پتروپالایش  تیم  ظاهرا  ببندد. 
پلیش تاکستان« پیشنهادی 600 

مدال  دارنده  به  تومانی  میلیون 

طلای المپیک 2016 ریو و نقره 2022 جهان ارائه کرد، اما 
یزدانی و پدرش با این پیشنهاد مخالفت کردند. اکنون 
گفته می شود رضا یزدانی قهرمان سابق دو دوره جهان و 
سرمربی کنونی تیم »صنایع مازندران« مبلغ 800 میلیون 
تومان را به حسن یزدانی پیشنهاد کرده و احتمالا این 
کشتی گیر بار دیگر شاگرد سرمربی سابق خود خواهد 
شد.حسن یزدانی همواره بالاترین رقم قرارداد لیگ را در 
سال های گذشته دریافت کرده و حالا از رضا یزدانی 
خواسته با همت مسلمی مربی او نیز برای 
حضور در تیم صنایع مازندران قرارداد 
ببندند! قرار است علی اعظم یزدانی 
-پدر حسن یزدانی- که نقش مهمی 
در تصمیم گیری های پسرش دارد و 
مصاحبه آتشینی نیز علیه علیرضا دبیر 

رئیس فدراسیون کشتی بعد از مسابقات جهانی بلگراد 
انجام داد، امروز )پنج شنبه( برای عقد قرارداد صحبت های 
نهایی را انجام دهد.همچنین حسن یزدانی اوایل هفته 
آینده با حضور در سازمان لیگ، قرارداد خود را به صورت 
ثبت خواهد کرد. نکته عجیب تر اینکه گفته می شود 
قرارداد یزدانی برای حضور در دو مسابقه آخر خواهد 
بود و در مرحله مقدماتی به میدان نخواهد رفت، بدین 
ترتیب او برای انجام تنها 2 مسابقه مبلغ 800 میلیون 
تومان و به عبارتی برای هر 6 دقیقه 400 میلیون تومان 
دریافت خواهد کرد! پیش تر شایعاتی مبنی بر جلوگیری 
فدراسیون کشتی از انعقاد قرارداد تیم های حاضر در لیگ 
برتر با حسن یزدانی به دلیل دلخوری از مصاحبه پدرش 
مطرح شد، اما به نظر می رسد تعلل این کشتی گیر تنها 

به دلیل مسائل مالی بوده است.

12 دقیقه 800 میلیون تومان؛

 شــروط »حسن یزدانی« برای قرارداد با 
»صنایع مازندران«؛ خودم باشــم، مربی ام هم بیاید!

درحاشیه



روزنامه

7 ورزشی
اوکراین به دنبال میزبانی جام جهانی 2030!

با اعلام سایت اتلتیک، کشور اوکراین برای میزبانی جام جهانی 2030 به دو کشور اسپانیا و پرتغال پیوسته و قرار است پیشنهاد میزبانی 
مشترک جام جهانی از سوی آن ها ارائه شود. نامزدی اسپانیا و پرتغال برای میزبانی جام جهانی از سوی یوفا هم حمایت شده و حالا 
اوکراین هم به این کشورها پیوسته است. در حال حاضر به جز نامزدی اروپایی ها، کشورهای مصر، یونان و عربستان سعودی هم به دنبال 
یک پیشنهاد مشترک هستند و در آمریکای جنوبی هم آرژانتین، اروگوئه و شیلی به طور مشترک برای میزبانی رقابت خواهند کرد.
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در فقدان اخلاق حرفه ای؛

چرا »ساپینتو« برای استقلال هزینه بر است؟
 

نقل قول

هشدارهای مدیر برکنار شده آزادی چه بود؟

خطرریزشسکوهایورزشگاه!

مهر- اتفاقی که در دیدار پرسپولیس برابر تراکتور رخ 
داد و باعث تاخیر در شروع این بازی شد، بار دیگر 
زنگ خطر را برای این ورزشگاه ۵۰ ساله به صدا درآورد 
تا شاید مسئولان ورزش کشور به ویژه شرکت توسعه و 
نگهداری اماکن ورزشی به فکر درمان اساسی دردهای 
این پیرمرد ورزش ایران بیفتند. این اتفاق در حالی رخ 
داد که پیش از این هم هشدارهایی در مورد احتمال 
اما  بود  مطرح شده  آزادی  ورزشگاه  ریزش سکوهای 
هنوز اقدام تاثیرگذاری برای جلوگیری از این خطرات 

احتمالی صورت نگرفته است.
ورزشی  اخیر مجموعه  -مدیر یک سال  »احمد مددی« 
آزادی- که بعد از دیدار پرسپولیس و تراکتور از مسئولیتش 
برکنار شد، در تازه ترین اظهاراتش هشدارهای لازم در 
مورد ریزش سکوها و خطرات برق این ورزشگاه را تکرار 
کرد. وی در مورد مشکل برق دیدار پرسپولیس و تراکتور 
گفت: من گزارش ها را به مراجع ذیصلاح ارسال خواهم 
کرد. قدمت سیستم و تاسیسات برقی آزادی نیم قرن 
هست و با این سیستم که باید در موزه ها مشاهده شان 

کنیم یک چالش بزرگ در پیش خواهیم داشت.
وی در ادامه با بیان اینکه برق ورزشگاه ممکن است در 
دیدارهای آینده هم مشکل ساز شود گفت: در یکسال 
و پنج روزی که در آزادی مسئولیت داشتم بارها به 
مدیرعامل شرکت توسعه و سایر نهادها نامه زدم و 
نسبت به بروز چالش ها و خطرات احتمالی هشدارهای 

لازم را دادم.
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال ادامه داد: حتی به 
مدیر وقت سازمان لیگ فوتبال )حیدر بهاروند( نامه زدم 
و گفتم به دلیل چالش برق، ورزشگاه آزادی نمی تواند 
بازیها را زیر نور برگزار کند و بازیها باید زیر نور طبیعی 
برگزار شود. به استانداری هم نامه زدیم که همه آنها 
موجود است. بعد از این نامه نگاری ها شورای تامین 
تصمیم گرفت که بازیها زیر نور طبیعی برگزار شود اما 
مدیرعامل شرکت توسعه نامه ما را منتفی و تاکید کرد 

که مسئولیت را برگردن می گیرد.
مددی ادامه داد: مسئول اصلی وضعیت برق در ورزشگاه 
آزادی آقای عاصم یوسفی است. متاسفانه ایشان به نامه 
های ما توجهی نکردند. البته الان بعد از یکسال پیگیری 
پیمانکار برق مشخص شده که امیدواریم زودتر کارهای 
اجرایی آغاز شود. وضعیت خطرناک است و باید رسیدگی 
شود. اصلاً هیچ تضمینی برای برق ورزشگاه آزادی وجود 
ندارد. این برق مشکل دارد و می تواند برای مسابقات 

آینده هم چالش درست کند.
اینکه کلیه  بر  با تاکید  مدیر پیشین مجموعه ورزشی 
بودجه ها در اختیار شرکت توسعه است در مورد دلیل 
برکناری اش هم گفت: آقای عاصم یوسفی برای اینکه 
از بار مسئولیت شانه خالی کند من را برکنار کرد که از 
طنزهای تلخ روزگار است. من چه کاره بودم مگر؟ همه 

چیز دست شماست، بودجه و … در اختیار شماست.
احمد مددی با هشدار نسبت به احتمال ریزش سکوها 
در ورزشگاه آزادی نیز گفت: ما در ورزشگاه آزادی با پدیده 
شکست سکوها مواجه هستیم. در بخشی از سکوها با 
شکست احتمالی مواجه شده ایم. با این شرایط احتمال 
حادثه و آسیب وجود دارد. اخیراً مناقصه ۱۵ زون از ۶۹ 
زون صورت گرفته است که اصلاً پاسخگو نیست. قبلًا 
البته زون های دیگر از مجموع ۷۲ زون مناقصه اش 
برگزار شده بود اما این اقدامات کافی نیست و ممکن 

است هر اتفاقی رخ دهد.
وی با بیان اینکه براساس بررسی های صورت گرفته 
ورزشگاه های بزرگ دنیا هر ۲۵ سال یک بار بازسازی 
کامل شده اند، گفت: ورزشگاه آزادی قدمتی ۵۰ ساله 
دارد اما در این مدت هیچ اقدام موثری صورت نگرفته 
است. برخی هنوز این خطرات و هشدارها را باور ندارند 
و این را شیطنت اعلام می کنند! مگر می شود به مردم 

دروغ گفت؟

داستان جلد

دبیر تحریریه 

امیدوارکننده  استقلال  در  ساپینتو«  »ریکاردو 
و  دارد  بالایی  بین المللی  تجربه  او  نشان داده، 
اندازه  به  هم  را  هدایتش  تحتِ  تیمِ  شیوه بازی 
مطلوب  می توان  اخیر  هفته  هفت  در  نتایجش 
قلمداد کرد، هر چند برخی از خصوصیاتِ اخلاقی 
عجیبِ مردِ پرتغالیِ نیمکتِ آبی ها در آینده نزدیک 

برای او و تیمش دردسرساز خواهد شد. 
گرچه در فوتبالِ ایران با فرهنگِ نیم بندش، مقوله 
اخلاق و هنجارهای وابسه به آن، سالیانی ست که 
توسطِ متولیانِ نا اصلحش سلاخی شده و مفهومِ آن 

بی اعتبار گشته است.
شد  روبه رو  حقیقت  این   با  باید  وهله نخست  در 
که استقلال، همانندِ دیگر تیم های بزرگ فوتبال، 
باوقار و  رفتاری  به لحاظِ  دارد که  نیاز  به مربیانی 
در  برخوردشان  نوعِ  که  بدین معنا  اخلاق مدارند، 
شرایط های متفاوت -که اغلب در وضعیت دشوار 
در معیار سنجش قرار می گیرد- درخورِ جایگاهِ تیمی 

را  این مهم  باشد که  فعالیت می کنند،  آن  در  که 
می توان در تعریفِ واژه ی »اخلاقِ حرفه ای« بهتر 
جستجو کرد، همان مجموعه ای از مقررات بر رفتار، 
که هیچ  گاه به تمامیت و اعتبار فوتبال لطمه وارد 

نمی کند و همواره توام با احترام است.
ساپینتوی امروز برخلافِ معیارهای کیفیت فنی  اش 

در اخلاق، حرفه ای نیست و برای استقلال هزینه بر 
خواهد بود، چرا که تداومِ رفتارهای ناپرهیزانه  
او در کنار زمین، میزانِ اثرگذاری  اش را در تیم 
هم تحتِ تاثیر قرار می دهد، به این علت که 

مشاجره های مداومِ و البته خشونت بارِ 
سرمربی استقلال، تمرکزش را برای 

رهبری تیمش از او خواهد گرفت 
و وقتی استرس بر سرمربی تیم 

حاکم شود، انتقالِ مسائل فنی 
شد.  خواهد  اختلال  دچار 
کارت های  طرفی  از 
در  و  دریافتی  متوالی 
محرومیت های  ادامه 
احتمالی اش، می تواند 
دور  استقلال  از  را  او 

کند و عدم حضور سرمربی در کنار تیم )در بازی های 
دیدارهای  در  و  نیست  اتفاقِ خوشایندی  رسمی( 

بزرگ یک ضعفِ محسوب خواهد شد.
به هرجهت، ساپینتو باید تسلطِ بیشتری روی رفتارِ 
گرچه  کند،  بیشتر خودداری  و  باشد  داشته  خود 
را  تیمش  سرمربی  باید  نیز  استقلال  باشگاهِ 
از جو حاکم بر فوتبال کشور باخبر سازد 
عوامل  برخی  کند.  توجیه  بهتر  را  او  و 
را  ساپینتو  که  حریف  تیم های  نیمکتِ 
می  بینند،  آماده واکنش  و  متزلزل  بسیار 
رفتارهایی انجام می دهند تا عطش 
رفتارهای  برای  استقلال  سرمربی 
نهایت  در  و  بیشتر  اعتراض آمیز 
شود،  ختم  درگیری  به  کار 
پس در ابتدا باشگاه باید این 
موضوع را از طریقِ دستیارانِ 
او خصوصاً »خسرو حیدری« 
به عنوانِ  غلامپور«  »بهزاد  و 
با  سپس  و  مدیریت  داخلی،  مربیان 
آرامش  ایجاد  به  مشاور،  یک  استخدامِ 

برای سرمربی خود کمک کند.

 ایران، غایب بزرگ جام جهانی کشتی 
در آمریکا!

ایسنا- یک سایت روسی در گزارشی ادعا کرد جام جهانی کشتی در آمریکا بدون حضور 
ایران برگزار خواهد شد. قرار بود تیم های ملی کشتی آزاد ایران و آمریکا ۲۳ بهمن ماه سال 
گذشته دیداری دوستانه در تگزاس برگزار کنند، اما آمریکا به ۶ تن از اعضای کاروان ایران 
ویزا نداد. علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی ایران نیز در نامه  ای به بروس بومگارتنر 
دارنده چهار مدال رنگارنگ المپیک و رئیس کنونی فدراسیون کشتی آمریکا اعلام کرد 
به دلیل اعطا نکردن روادید به ۶ نفر از اعضای تیم، امکان حضور و شرکت در مسابقه 
دوستانه با آمریکا وجود ندارد. حالا سایتی روسی مدعی شده احتمال غیبت ایران در 
جام جهانی کشتی به میزبانی ایالات متحده وجود دارد. سایت روسی wrestdag نوشت: 
»رقابت های کشتی آزاد جام جهانی در حالی آذرماه در آمریکا برگزار می شود که معلوم 
نیست به تیم ملی کشتی آزاد ایران ویزا داده شود، در صورتی که این امر محقق نشود 
ایران غایب جام جهانی کشتی خواهد بود و اسلواکی جایگزین این تیم می شود. پنج 
کشور برتری که در جدول رده بندی پایانی رقابت های کشتی بلگراد قرار گرفتند حق 
شرکت در جام جهانی را به دست آوردند و تیم ششم متشکل از قهرمانانی است که 
کشورهایشان بین پنج کشور برتر نبودند، ولی نتایج خوبی در مسابقات جهانی بلگراد 
کسب کردند.«جام های جهانی کشتی آزاد و کشتی زنان روزهای ۱۹ و ۲۰ آذر در شهر 
کورالویل از ایالت آیووا برگزار خواهد شد. در بخش مردان تیم های آمریکا، ایران، ژاپن، 
مغولستان و گرجستان و در بخش زنان نیز تیم های ژاپن، آمریکا، چین، مغولستان و 
اوکراین به رقابت می پردازند. جام جهانی کشتی فرنگی نیز ۵ و ۶ آبان ماه در باکو برگزار 
می شود و تیم های ترکیه، آذربایجان، صربستان، ایران و قرقیزستان در آن حضور دارند. 
این سایت روسی در ادامه مدعی شد هنوز مشخص نیست تیم کشتی آزاد ایران به آمریکا 
می رود یا خیر. فوریه سال جاری میلادی ]بهمن ماه سال گذشته خورشیدی(، ایرانی ها 
یک مسابقه دوستانه برنامه ریزی شده در آمریکا را تحریم کردند. علت این امر، خودداری 
از صدور روادید ورود به آمریکا برای پنج تن از اعضای ایران از جمله علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی ایران بود. اگر این بار اتفاقی مشابه بیفتد، تیم کشتی آزاد اسلواکی که 
در بلگراد در رده ششم جدول رده بندی قرار گرفت، باید در جام جهانی حضور داشته باشد. 
پیشتر علیرضا دبیر اعلام کرده بود در صورتی که آمریکا حتی ویزای یک نفر از تیم اعزامی 

ایران را صادر نکند برای رقابت به این کشور نخواهند رفت.

درحاشیه

 تنیس روی میز ایران؛
 »بازنده مطلق«!

ایرنا- تیم های ملی زنان و مردان تنیس روی میز ایران با عملکردی بسیار ضعیف به کار 
خود در رقابت های قهرمانی جهان پایان داده و رویای کسب سهمیه المپیک پاریس را هم 
از دست دادند. تیم ملی تنیس روی میز زنان در این رقابت ها برابر تیم های کره جنوبی، 
سنگاپور، تایلند و لوگزامبورگ بازی را واگذار کرد و تیم ملی تنیس روی میز مردان نیز برابر 
تیم های ژاپن، هنگ کنگ، رومانی و مجارستان شکست خورد. در مجموع زنان و مردان 
ایران حتی موفق به کسب برتری در یک دیدار نشدند و در این بین عملکرد تیم زنان، بسیار 
ضعیف و باورنکردنی بود. در جمع تمامی بازیکنان اعزامی، تنها نوشاد عالمیان نمره قبولی 
گرفت و سایر نفرات حرفی برای گفتن نداشتند. مسابقاتی که می توانست کلید طلایی 
رسیدن به سهمیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس باشد اما عملکرد ضعیف ملی پوشان در این رقابت ها 
و ناکامی آنها از صعود به مرحله حذفی سبب شد تا سهمیه تیمی المپیک پاریس از دست 
برود و در نهایت مردان و زنان تنیس روی میز ایران باید برای رده های هفدهم تا سی و دوم 
جهان بجنگند. رده ای که نمی تواند حلقه مفقوده رسیدن به المپیک را پیدا کند. هر چند 
ملی پوشان در بازی های همبستگی کشورهای اسلامی در رده تیمی موفق به کسب مدال 
طلا شدند اما سطح آن رقابت ها قابل قیاس با مسابقات جهانی چین نبود.شادی کسب طلا 
در بازی های کشورهای اسلامی با ناکامی مطلق در جهانی و نرسیدن به سهمیه المپیک از 
بین رفت. هر چند نباید فراموش کنیم که وقتی ملی پوشان تنیس روی میز در مسابقات 
بین المللی کانتندر در کشورهای مختلف هرگز نتوانستند به مدالی دست یابند و در نهایت 
از این رقابت ها حذف شدند، در مسابقات جهانی هم نمی توانند خودی نشان دهند. اما این 
ضعف و ناکامی نمی تواند دلیل موجهی برای از دست دادن سهمیه المپیک پاریس باشد. 
»مهرداد علی قارداشی« -رئیس فدراسیون تنیس روی میز- پیش از اعزام به مسابقات جهانی 
گفته بود: »توقع از تنیس روی میز بالا رفته است و از این بابت خوشحال هستیم و بیشتر 
تلاش می کنیم. ما این امید را داریم که برای اولین بار در بخش تیمی سهیمه المپیک 
بگیریم. همچنین اظهار داشت: به دلیل مشکلات مالی قرار نبود تیم ملی تنیس روی میز 
زنان به مسابقات قهرمانی جهان اعزام شود، اما خوشبختانه منابع مالی تامین شد تا این تیم 
اعزام شود.« هرچند که مهرداد علی قارداشی نسبت به کسب سهمیه امیدوار بود اما ناکامی 
دختران و پسران در جهان و حتی رقابت های کم اهمیت پیش از آن، خط بطلانی بر ادامه 

موفقیت آنها در سطح جهان و آسیا و حتی رسیدن به المپیک کشید.

گوشه و کنار



روزنامه

شماره 1122 - پنجشنبه  14 مهر 1401
www.donyayehavadar.ir

           @Donyaye_havadar

n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                                         n دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده                     

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n مدیر روابط عمومی: مهسا تیموری                                                           n مدیر هنری:  کاوه رحیمی                                n دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان
  n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی،  حسن صانعی پور، فرشید گله داری و سارا نصرتی

n چاپ: کهن             n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82  کد پستی: 3134896384  تلفن: 32219147  نمابر: 32400023

 ال کلاسیکوی ایران 
بدون تماشاگر شد

  شورای تامین اســتان اصفهان در جلسه 
روز گذشــته خــود تصمیم گرفتــه که بازی 
بین پرســپولیس و ســپاهان در ورزشــگاه 
نقــش جهان از هفتــه هشــتم رقابت های 
لیگ برتر بدون حضور تماشــاگر برگزار شود. 
به ایــن ترتیب تیم فوتبال ســپاهان امکان 
همراهی هوادارانش را در این دیدار حساس 
نخواهد داشــت و بازی مقابل پرسپولیس در 
غیــاب طرفداران به انجام می رســد. بازیهای 
هفتــه گذشــته لیگ برتــر ایران نیــز بدون 
حضور تماشــاگر برگزار شــد تا این فصل نیز 
فعلا درهای ورزشــگاه در اکثر بازیها به روی 

تماشاگران بسته باشد.

مذکراه دوباره فدراسیون با 
فولاد درباره »نکونام«

  »منصور قنبرزاده« -نایب رییس فدراسیون 
فوتبال- اظهارکرد: »آقای کی روش در خصوص 
دســتیارانش تصمیــم می گیــرد و این عرف 
فوتبال اســت. نظر آقای کــی روش هم جواد 
نکونــام اســت و نکونام هم با باشــگاه فولاد 
قــرارداد دارد. کار را نباید خیلی پیچیده کنیم 
زیرا باشــگاه فولاد در این زمینــه اختیار دارد 
و می توانــد ســرمربی خــود را ترخیص کند یا 
نکنــد. این موضــوع حرفه ای اســت و ما هم 
نباید انتظارمان فراتر از قانون باشــد زیرا آقای 
نکونام با باشگاه فولاد قرارداد دارد. فدراسیون 
نمی تواند تصمیم باشگاه فولاد را وتو کند ولی 

شاید در این زمینه تعامل و مذاکره شود.«

امروز؛ زمان بازگشت 
»کی روش« به تهران

  کارلــوس کی روش ســرمربی تیم ملی 
فوتبال کشورمان تماشاگر ویژه دیدار پورتو 
و بایرلورکــوزن در لیــگ قهرمانان اروپا بود 
تــا عملکرد مهدی طارمی و ســردار آزمون، 
مهاجمان ایرانی دو تیم را از نزدیک زیر نظر 
بگیرد. با تهیه بلیت برای کی روش، او پس 
از تماشــای این بازی پنجشــنبه به تهران 
بازمی گردد تا پیگیر آماده سازی شاگردانش 
در آخرین اردوی قبل از جام جهانی شــود. 
قرار است سرمربی پرتغالی تیم ملی پس از 
ورود بــه تهران برنامه خودش و کادرفنی را 
برای تماشای دیدارهای هفته هشتم لیگ 

برتر اعلام کند.

 طمع چلسی
 برای شکار »طارمی«

  به نظر می رســد چلسی از جذب مهدی 
طارمی دست بردار نیست و طبق گزارش ها 
در بازی اخیر پورتو با براگا که ســتاره ایرانی 
بهترین بازیکن میدان شــد نماینده خود را 
به پرتغال فرســتاده بود. »اسپورت مول« در 
این زمینه نوشــت: »چلسی طارمی را پس 
از اعزام استعدادیاب برای تماشای پیروزی 
۴-۱ پورتو مقابــل براگا زیر نظر دارد. آبی ها 
در روزهای پایانی نقل و انتقالات تابستانی 
راهی برای جذب این ملی پوش ایرانی پیدا 
نکردنــد چــون پورتو به دلیــل اهمیتی که 
این بازیکن برای باشــگاه داشت، تمایلی به 

فروشش نداشت.«

 تاریخ بازگشت »مسی« 
به بارسلونا مشخص شد

   قرارداد لیونل مســی، فوق ســتاره سابق 
بارســلونا، با باشگاه پاری سن ژرمن در پایان 
فصل جاری به اتمام می رسد و در هفته های 
اخیر اخباری در مورد احتمال بازگشــت این 
بازیکن محبوب به نوکمپ منتشر شده است. 
اما ورونیکا بروناتــی، روزنامه نگار آرژانتینی 
کــه در ســال های اخیــر رابطه دوســتانه و 
نزدیکی با مســی داشته، فاش کرد توافقاتی 
در این رابطه صورت گرفته و احتمال دارد این 
بازیکن در پایان فصل جاری و بعد از دو سال، 
دوباره لباس بارســلونا را تن کند. بروناتی در 
گذشــته اخباری دقیقی در مورد این بازیکن 

منتشر کرده است.

بند خاص در قرارداد »هالند« 
برای سفر به مادرید

  ارلینگ هالند مهاجم منچسترسیتی بندی 
در قراردادش دارد که به او اجازه می دهد این 
تیم را به مقصد رئال مادرید ترک کند. نشریه 
»ســان« این خبر را منتشــر کرد و مدعی شد 
بعــد از امضای قرارداد با ســیتیزن ها، هالند 
قــراردادش را اندکی تغییر داد و برای این که 
فرصت بــازی در رئال را از دســت ندهد این 
اجازه را گرفته که در صورت داشتن پیشنهاد 
از کهکشــانی ها در ســال ۲۰۲۴ بــه این تیم 
برود. البته این ادعا را فرناندو بازیکن ســابق 
رئال مادرید مطرح کرده و گفته که اطلاعاتی 
در ایــن باره به دســت آورده کــه هالند برای 

۲۰۲۴ بند خروج به سوی مادرید را دارد.

 رکوردی جدید برای بایرن 
در لیگ قهرمانان اروپا

  بایرن مونیخ در دیدار برابر ویکتوریا پلژن 
با ۵ گل به پیروزی دســت پیدا کرد. بایرن با 
پیــروزی که در این بازی به دســت آورد یک 
رکورد جدیــد را در تاریخ لیگ قهرمانان اروپا 
به ثبت رساند. بایرن در ۳۰ بازی اخیر خود در 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا شکســت 
نخورده است. این تیم از سال ۲۰۱۷ در مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان اروپا شکست نخورده 
اســت. بایــرن مونیخ در فصل جــاری لیگ 
قهرمانــان اروپا هم در هر ســه بازی خود در 
مرحلــه گروهی به پیروزی دســت پیدا کرده 
اســت تا با ۹ امتیاز در صدر جدول رده بندی 

قرار گیرد.

 تکذیب برکناری »درویش« 
از مدیریت پرسپولیس

  بعد از بازی پرســپولیس مقابل تراکتور و 
شکســت شاگردان یحیی گل محمدی در این 
بازی شایعاتی مبنی بر برکناری رضا درویش 
از مدیرعاملی پرســپولیس به گوش رسید و 
عده ای این موضوع را به حواشــی رخ داده در 
پیرامون این بــازی ربط دادند. با این همه و 
در جلســه ای که اعضای هیأت مدیره باشگاه 
پرســپولیس با یکدیگر داشتند این تصمیم 
فعلًا اجرایی نخواهد شــد تــا کادر مدیریتی 
پرسپولیس بدون تغییر بماند. با این شرایط 
و در صورتی که تصمیم دیگری گرفته نشــود 
مدیرعامل پرسپولیس همچنان رضا درویش 

خواهد بود.


